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May 30, 2025 
 
 
Honorable Chair Rex Scott and  
   Members of the Pima County Board of Supervisors 
33 N. Stone Avenue, 11th Floor  
Tucson, AZ 85701 
 
Dear Chair Scott and Members, Pima County Board of Supervisors: 
 
I am in receipt of your request for a summary of the internal investigation conducted to address a 
complaint made by Deputy   This investigation was documented under 
Internal Affairs Case IA 23-031. 
 
I understand that your request is in response to an email message you received from Sergeant Aaron 
Cross on Pima County Deputy’s Organization letterhead.  That message refers to a previous review 
of the criminal investigation completed by the Arizona Attorney General’s Office (AAGO) and 
encourages the Board to re-engage the AAGO to review the internal case. 
 
I will not offer just a summary, but rather I have attached the internal investigative file in its entirety 
to include the written report and all transcripts of the interviews conducted.  I believe in 
transparency and openness; however, we need to recognize criminal cases involve the priority and 
concern of human beings suffering from painful emotions and injuries resulting from the crimes they 
experience.  These cases are not media tabloids to use for exploitative purposes.   
 
In this case both the  complaint and the AAGO’s concerns were addressed. 
 

On March 12, 2025, the Disciplinary Panel, which consists of: Sheriff’s Legal Advisor, Pima County 
Sheriff’s Department (PCSD) Human Resources Division Captain and Lieutenant, a member of the 
Citizen’s Advisory Review Board, PCSD EEO Coordinator, as well as the Sheriff’s executive 
Command Team (Chiefs/Captains) convened to hear the facts of the investigation.  Any employee 
who was a witness or direct focus to this case, regardless of rank, was recused from the panel.   
 
It should be noted that the internal affairs complaint, although submitted by  was prepared by 
Sergeant Aaron Cross and civil attorneys.   explained that she had been drinking prior to the 
incident and has no independent recollection of those events. 
 

 Complaints: 
 

1. The alleged failure to take action to stop Ricky Garcia (defendant) from sexually 
assaulting Ms.  by Lieutenant Brett Bernstein.  At the time of the investigation, 
Sergeant Christopher Aquino indicates in his statement, “Uh, whatever may have 
happened, happened already...” (Pages 5 and 6 – Investigative Report IA 23-031) 
Lt. Bernstein also states that the information he was given gave the impression 
that something had occurred and was no longer occurring.  (Page 13 – 
Investigative Report IA 23-031) 
 
Disciplinary Panel finding:  NOT SUSTAINED. 
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2. The alleged failure to take action to stop Ricky Garcia from sexually assaulting Ms. 

 by Captain Luis Cornidez.  At the time of the investigation, Sergeant 
Christopher Aquino indicates in his statement, “Uh, whatever may have happened, 
happened already...” (Pages 5 and 6 – Investigative Report IA 23-031) Captain 
Cornidez states he was told no one was in present danger and states he was not 
present at the scene.  (Page 11 – Investigative Report IA 23-031) 
 
Disciplinary Panel finding:  NOT SUSTAINED. 
 

3. The alleged failure to take action to stop Ricky Garcia from sexually assaulting Ms. 
 by Bureau Chief Joseph Cameron.  At the time of the investigation, Sergeant 

Christopher Aquino indicates in his statement, “Uh, whatever may have happened, 
happened already...” (Pages 5 and 6 – Investigative Report IA 23-031) Chief 
Joseph Cameron states he was not in  chain-of-command and only received 
notification from the Patrol chain-of-command because he was covering for Chief 
Dominguez.  Chief Cameron states that  was out of the house and safe with 
patrol personnel long after the incident occurred.  Chief Cameron’s involvement 
was phone conversation of advisory only as he was never at the scene.  (Page 14 
– Investigative Report IA 23-031) 
 
Disciplinary Panel finding:  UNFOUNDED. 
 

4. All three failed to take action for over an hour while a sexual assault was occurring At 
the time of the investigation, Sergeant Christopher Aquino indicates in his 
statement, “Uh, whatever may have happened, happened already...” (Pages 5 and 
6 – Investigative Report IA 23-031) Both Lt. Bernstein’s and Capt. Cornidez’ s 
accounts refute the claim of an 80-minute delay and expressed the belief that the 
assault had already occurred.   (Pages 11 and 13 – Investigative Report IA 23-031) 
In addition, Capt. Cornidez and Chief Cameron’s involvement were phone 
conversations of advisory only as neither were at the scene. Chief Cameron was 
not made aware of the incident until after  was out of the house and safe 
with patrol personnel. (Pages 11 and 14 – Investigative Report IA 23-031) 
 
Disciplinary Panel finding:  NOT SUSTAINED/UNFOUNDED. 
 

∙AAGO concerns: 
 

1. All members are required to take appropriate police action to aide a fellow officer.  
Please see Page 6 – Investigative Report IA 23-031 documenting that no 
evidence or belief existed that  was in present danger while officers were 
on the scene and that the incident had already occurred.   
 

2. A member shall act in an official capacity whether on or off duty if an incident is 
observed which requires action and time is of the essence.  Lt. Bernstein’s 
explanation of his presence at the scene was in an official capacity. (Page 13 – 
Investigative Report IA 23-031)  

 
3. Supplemental reports should be submitted when commissioned members participate in law 

enforcement activities requiring a case report to document their involvement in the 
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incident. Lt. Bernstein was interviewed as a witness and was not required to author a 
supplemental report. (Page 13 – Investigative Report IA 23-031) Capt. Cornidez 
explains that information he received was that of an advisory because of his unit’s 
involvement, and his actions did not reflect law enforcement activities in the criminal 
investigation and did not require a supplement.  (Page 11 – Investigative Report IA 23-
031) Chief Cameron did prepare a supplemental report addressing contact with the 
defendant via text messages. 

 
4. All property and evidence shall be packaged and secured in an evidence locker or 

delivered to the Property and Evidence Unit prior to the end of shift.  During the 
investigation there was a packaging error, and a correction was made by a 
detective.  This error did not negatively impact the evidence presented in the 
criminal case and the detective received discipline for this error. (Page 15 – 
Investigative Report IA 23-031)   

 
This office was privy to facts of the criminal investigation that were not made public in an effort to 
protect the integrity of the case.  The Board and the AAGO were unfortunately unaware of these 
facts.  I was not aloof to your concerns because I was aware of these facts that came out early in the 
criminal investigation and helped alleviate any urgency.   
 
While internal concerns are of great importance, it is best to wait out the criminal process so internal 
inquiries do not interfere with or contaminate the prosecution’s efforts.  The primary focus of this 
office was and is the proper investigation of alleged crimes and the facilitation of successful 
prosecutions.  In this case, the defendant was arrested on numerous charges, tried, convicted, and 
is currently serving his imposed sentence.   
 
This office conducts business in an open and transparent manner and will always protect the dignity 
of victims and the integrity of sensitive information while a case is ongoing and a trial pending.  In 
this case and in all others, our greatest accountability and obligation is to the citizens of Pima County.  
 
I respectfully urge you to review this report in its entirety, paying close attention to each detail. A 
thorough understanding of the facts presented herein is essential to you as leaders in our 
community—not only to recognize that this matter was handled correctly, but also to equip yourself 
to address and, if necessary, refute any future allegations. I am confident that your careful review 
will provide you the confidence that all actions were carried out appropriately.  
 
I remain available to the members of the Board if any questions or concerns remain. 
 
Sincerely, 

 
Chris Nanos 
Sheriff of Pima County 
 
 
Attachments (Investigative Report Case IA 23-031 and Transcripts) 
 
c: Ms. Jan Lesher, Pima County Administrator 
             Ms. Melissa Manriquez, Clerk of the Pima County Board of Supervisors 
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Pima County Sheriff’s Department  

Investigative Report  
dated March 3, 2025 

 
Pages 1 – 27  
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TO:   Chris Nanos, Sheriff   FROM:  Gerard Moretz, Bureau Chief 
     County of Pima            Internal Services Bureau 

           
RE:   Investigative Report: IA 23-031    DATE:   March 3, 2025 
         and addendum to IA 24-009         
         
 
COMPLAINANT:  Deputy           DATE OF OCCURRENCE:  12/17 - 18/2022 
NATURE OF COMPLAINT: Procedure, Other      

PERSONNEL INVOLVED: 

∙Dep.  ∙Chief Joseph Cameron 
 

∙Dep. (now sergeant) Chris Aquino ∙Chief Buddy Janes 
 

∙Lt. Brett Bernstein 
 

∙Det. Russell Gibson 
 

∙Capt. Luis Cornidez 
 

∙Sgt. Aaron Cross 

INCIDENT LOCATION:  Ricardo Garcia residence -   
                                           
 
COMPLAINT SYNOPSIS:   

The PCSD received an electronic complaint that was submitted by  on July 

30, 2023 at 1952 hours.  The complaint references Dep.  chain-of-command 

(specifically Lt. Bernstein, Capt. Cornidez, and Chief Cameron), and raises a concern 

related to “failing to take action to stop my Sergeant (sic), Ricky Garcia, as he was sexually 

assaulting me.”   The complaint goes on to explain that during a unit Christmas party held 

at former Sgt. Ricardo Garcia’s house, Dep.  lost consciousness due to the 

consumption of alcohol.  The complaint states Dep. Chris Aquino witnessed Sgt. Garcia 

“preparing to sexually assault me,” and says that Aquino called Capt. Cornidez to advise 

him of what was happening.  The complaint goes on to say that Capt. Cornidez called Lt. 

Bernstein and Chief Cameron. The complaint alleges “all three failed to take appropriate 

action for over an hour as I was actively being sexually assaulted by my sergeant.”  The 

complaint indicates that Aquino called for patrol assistance and that patrol personnel from 

PCSD arrived and took action, “to stop my assault.”  The complaint also raises concern 

that some inaction might be explained by the belief that Chief Cameron and Sgt. Garcia 

were friends who had worked together in the union.  The complaint says that “Ricky” 

(Ricardo Garcia) would brag about his relationship with Chief Cameron and Sheriff Nanos.  

 goes on to express, “I believe these employees committed several department policy 

violations.  The complaint lists 5.I.A.5.a. Protect life and property, 5.I.A.5.c. Prevent crime, 

and 5.I.A.7 All members are required to take appropriate police action toward aiding a 

fellow peace officer or department member exposed to danger.   also states a belief 

that other violations include Pima County Law Enforcement Merit System Rules XII-1B2 

Incompetency, and XII-1B.4 Neglect of duty. 
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The scope of this investigation also includes addressing concerns raised in the Attorney 

General’s letter prepared after their review of the PCSD criminal investigation.  Note that 

the  A.G. reported no criminal wrongdoing but identified four areas of PCSD rules that 

“may have been violated.”  Those areas include: 

1. “All members are required to take appropriate police action toward aiding a 

fellow officer or department member exposed to danger or in a situation where 

danger might be pending.” (concerning command staff) 

2. “A member shall act in an official capacity, whether on or off duty, if an incident 

observed which requires policy (sic) action and time is of the essence or when 

such action will safeguard life or property, preserve the peace, or prevent the 

escape of a criminal.  All responses must be consistent with the responses of 

an on-duty member.”  (related to off duty/on-scene personnel). 

3. “Supplemental Reports should be submitted when commissioned members 

participate in law enforcement activities requiring a case report to document 

their involvement in the incident.” (concerning command staff who were on 

scene or received direct reports but failed to document their involvement) 

4. “Unless otherwise approved by a supervisor, all property and/or evidence shall 

be packaged and secured in an approved property and evidence locker or 

delivered to the P&E Unit prior to the end of shift.” (concerning detective(s) 

involved in the follow-up investigative activities) 

Based on information developed during the course of conducting investigative interviews 

of this complaint, other concerns regarding the conduct of Sgt. Aaron Cross were raised.  

Specifically, his involvement in the composition of the complaint itself, contact with listed 

witnesses in the criminal case, and statements made regarding case details were identified 

as topics needing explanation.  These concerns also are reflected in a portion of a separate 

complaint (IA 24-009), filed by Sgt. Eric Cervantez.  This aspect concerns compliance with 

departmental rules that address the requirement of accuracy in representing department 

business, and the appropriateness of contact with witnesses in ongoing cases, seeking 

information and reports for reasons other than official business, and the requirement to 

make up-channel notifications of any knowledge of potential violations.  

DOCUMENTATION: 

As part of the administrative investigation, the criminal case reports for PCSD Case 

#221218031, transcripts of multiple interviews including deposition interviews, text 

messages, and phone records were reviewed.  Additionally, the timeline prepared by the 

criminal investigators on the case that was presented in the criminal trial was consulted. 

NARRATIVE: 

On July 31, 2023, the Pima County Sheriff’s Department received the above-mentioned 

complaint via the online complaint system.  The complaint was briefed to Sheriff Nanos 

on that day.  On August 2, 2023, Sheriff Nanos advised that internal administrative 

investigation would be paused.  It was determined that the ongoing progression of the 

criminal case would require several of the individuals named in the complaint to be 
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witnesses in pre-trial interviews, depositions, and hearings and potentially in the criminal 

trial itself.  Because of the complex nature of the criminal case, it was determined that 

producing IA work product and interviews could complicate the testimony in the criminal 

case and could compromise the criminal prosecution efforts.  As in many administrative 

cases, it was determined that this internal matter would be investigated when the scope 

of the criminal case was resolved.  It is a matter of record that Ricardo Garcia’s trial was 

completed in December 2024 after several delays.  Ricardo Garcia was found guilty on 

multiple charges in the indictment.  Immediately after the trial was completed, the 

administrative investigation responsibility was assigned to Chiefs Jesus Lopez and Gerard 

Moretz, as several of the named individuals were of command rank.   

 

● INVESTIGATIVE INTERVIEW WITH COMPLAINANT, . 
   January 14, 2025:   
 
After explaining the administrative investigation was tasked to Chief Lopez and Chief 

Moretz, Dep.  was asked to go over the complaint she had submitted.  Initially she 

had difficulty recalling the details of the complaint and later explained “I got, I got some 

help from a, my union on how to properly write ‘cause to be honest I’m a Spanish speaker and 

my words and my train of thought, I had to be as professional as possible.” And later, “I got 

help from Aaron Cross.” (  page 2) 

Dep.  was given a copy of the complaint which she read.  Dep.  was unable to 

clarify whether there was anything about the complaint that had changed since it was 

made, “Uh, without my attorney looking at it, um, based on everything that happened through 

trial, I cannot fully answer that question right now at this time.” When asked to elaborate, 

Dep.  said, “So, because this is a legal matter, uh, it’s something that he, that is going 

through the civil, the civil lawsuit, I can’t answer to see if there were gonna be any changes or 

anything.  Today was just kind of abrupt where they told me, just be here.”  Dep.  was 

asked if there was anything that changed or anything needing modification on the 

complaint and she took a break to make a call.  Afterwards, Dep.  returned to the 

interview and was asked, after having sat through the criminal trial and having heard the 

testimony and evidence offered, whether there was a different understanding or 

knowledge of the event compared to when the complaint was filed.  Dep.  answered, 

“Um, it’s all talking through my attorneys.  ‘Cause I got an attorney as soon as I could.” (  

page 4) 

Later Dep.  stated that on the night of the incident, “I blacked out and I have no 

knowledge as to exactly what happened.  Personal knowledge.”   She went on to say, “Deputy 

Aquino, uh, called me the day after, or that morning af-, of, um asking how I was doing and stuff 

like that.  Um, and he honestly told me that he was, something happened that it was in question.  

He thought it was inappropriate because the door was locked…multiple times.  I believe three 

or four times.”  In explaining the content of the complaint, Dep.  went on, “…talking to 

my attorneys trying to prepare for, for, you know, the future, trial, um Greg Stoltz (ph), my 

attorney, um, he got a lot of the details where it’s, like, hey, was talking to people, you know, 

um, there was, this is what was seen and this is what happened that night.” (  page 5). 
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Explaining about what happened after the incident on 12/18/22, Dep.  said she had 

spoken to Sgt. (then deputy) Aquino.  “Like I said, uh, Aquino app-, was very apologetic for 

not doing more than he knew he could have done…He, ‘cause he apologized for calling law 

enforcement…Because he thought I would be upset and putting, putting me in this, I guess, big 

billboard, right…of what happened.” (  page 6) 

Dep.  also said that Sgt. Aquino had shared information about what had happened, 

stating that Aquino shared, “The basics.  The basic, you know, of, like, hey, I called 911 because 

this is kind of what I saw and felt that something needed to happen…He didn’t go into any 

details.  The details I heard of how I was positioned by Aquino were when he was on the stand.”  

(  page 11) 

When asked about the conflicting information Sgt. Aquino had provided, namely his belief 

that any assault had already occurred by the time he went out and started making phone 

calls, versus the possibility that assault was ongoing after Aquino had gone outside, Dep. 

 said, “I was drunk.  How can I know that?” (  page 12) 

Dep.  was asked about what she recalls and whether her beliefs about what 

happened were based on things that she had been told by others. Dep.  stated the 

following:  “Something happened when all three of us, four of us were in the house…Something 

I do not recall.”  “Then I was left inside the residence.  This is just knowledge, not from me, but 

based on investigations and my attorneys, that after those three actions happened, I was left 

alone in that house with him.”  She went on to say, “I have no recollection from the time I 

thought I was done drinking, or I stopped drinking and I was eating food on the island of the 

kitchen” (  page 12) 

Later, Dep.  was asked to articulate her specific complaints about each of the named 

parties in her complaint.  She provided the following: 

Lt. Brett Bernstein—“Stood outside and had no idea what to do.  And he’s an officer.” (  

page 13) 

Capt. Luis Cornidez—“He’s above.  Still couldn’t relay proper information as to what they 

should do.” (  page 14) 

Chief Joseph Cameron—“Same thing.  People were being called and none of ‘em could make 

the right decision  I mean, I think, based on what I know now, by statute, somebody could have 

kicked down the door.”  (  page 14) 

Dep.  was also asked about her experience during the criminal trial.  She was asked 

specifically whether she believed the testimony in the trial to be accurate, as well as the 

timeline that was presented, to which she responded, “Um, yeah.  I believe,” (  page 

15) 

Dep.  indicated that Aaron Cross is her union representative and that she had shared 

information with him, which amounted to what she had been told by Sgt. Aquino.  She 

also expressed that people were talking about what had happened, saying, “it was all over.”  

In addition, she mentioned that she felt shame and embarrassment about the situation 

and that one of her friends had encouraged her to step up and make the report.  (Dep. 
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 disclosure and participation in a sexual assault examination happened two days after 

the initial incident). (  page 15) 

After the bulk of the information was provided, Dep.  was asked if there was any 

other information she wished to provide that was not included in the complaint to which 

she replied, “No.  My attorney said that.  Leave it as is.” (  page 17) 

 

● INVESTIGATIVE INTERVIEW WITH SUBJECT SGT. CHRISTOPHER AQUINO 
   January 17, 2025: 
 
On 01/17/2025, Sgt. Christopher Aquino was called in for an interview in this matter.  Sgt. 

Mark O’Dell was his representative.  Sgt. Aquino was provided a Notice of Investigation 

which he signed.  Chief Jesus Lopez and Chief Moretz conducted the interview. 

Sgt. Aquino was advised of the complaint and the incident in question (SRO Christmas 

party at Ricardo Garcia’s home 12/17-18/2022).  Sgt. Aquino was asked to explain his 

recollection of the events of that night that resulted in law enforcement response.  Sgt. 

Aquino described the event and said that there was alcohol consumed during the course 

of the gathering.  Ultimately many of the partygoers had left, leaving him,  

(Dep.  Ricardo Garcia, and Ricardo’s girlfriend, Victoria in the home.   

Sgt. Aquino said eventually things started happening in the spare bedroom between 

Ricardo Garcia and  “leading her to be in gradual levels of undress, I guess.  

Um, Tried to get him to go to bed and let it be so that I could get the wife to come and let us 

take  home.  Uh, ultimately, I ended up contacting, uh, my captain at the time, uh, 

Cornidez, and um, once I left the residence and, uh, --- investigation.  911 calls eventually 

happened after that.” (Aquino, page 2) 

Sgt. Aquino went on to describe three different times when he entered the spare bedroom 

and made observations of Ricardo Garcia and   During those times, Aquino 

described needing to use a plastic utensil to open the locked bedroom door.  As he entered 

each time he noticed changes in the appearance of the other two people, namely that 

clothing was moved or removed, that bare body parts were visible. Also he described 

position changes where they were on the floor of the room and the bed.  Asked what he 

thought about these observations, Aquino said, “I wasn’t sure what had happened to that 

point, so.  I, at that point, I didn’t know, like, I’ll only assume what could’ve happened, was 

happening, was going to happen.”  When asked about that assumption, Aquino said, “Some 

kind of sexual encounter was going to occur.” (Aquino, page 3) 

Sgt. Aquino was asked to clarify whether something was going to occur or had occurred.  

He replied, “Was going to occur, had occurred.  I’m not, I wasn’t sure the status of what had 

actually happened in that room yet by the time I’d, I’d walked back in.”  (Aquino, page 3) 

Sgt. Aquino was provided a copy of the transcript of his interview conducted by detectives 

during the criminal investigation and read the following quote:  “Uh, whatever may have 

happened, happened already, if he was on his way out, and I’m not gonna start a fight with 
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him in his house, in the hopes that, you know, she, whatever happened, and I can, uh, I 

can just get her out.  Um, so my wife called me, damn near, at that point, she was outside. 

I went outside, made phone calls to my chain, and then here we are. I never spoke with 

him or her again.” (Aquino, page 4) 

When asked to clarify any differences between his statement to detectives and his 

statements during this interview, Aquino said, “Yeah, whatever may have happened, may 

have already happened so like I said, I just wasn’t sure if it had happened, was going to happen, 

had already happened, so was unsure of the status of all that.”  Aquino was asked why he 

didn’t call 911 at that point (if he believed something may have happened), and responded, 

“Um, well, like I said, it was something that may not have happened so my ultimate goal wasn’t 

trying to get anybody in trouble or anything either, I was trying to protect her, really protect 

the both of them, prevent things from happening.  Um, so if we could do that at a level that 

doesn’t require investigation, I would’ve preferred it that way but, obviously, that’s not what 

happened at the end of the day.” (Aquino, page 4) 

Aquino was asked how he would have responded if he felt there was impending danger 

toward Dep.  to which he replied, “Uh, if it had been an immediate, probably been a 

little bit more, um, assertive, I guess.  Um, but with the, like I said, with the may or may not have 

happened and then not, wasn’t trying to get into a fight with him at his residence too to 

overshadow what could’ve happened, what would’ve happened in the future, um, I didn’t want 

that to taint any investigation.” (Aquino pages 4-5) 

Sgt. Aquino went on to say that he had called Capt. Cornidez to “get guidance on what to 

do.”  At that point he was trying to get both  and Garcia “out” without any issues.  He 

said, “I told him roughly, like, what was going on, um, and then, without knowing the specifics 

of the conversation, obviously, it’s been a while, um, I think at one point, I even told him, I’m 

not sure what to do with this, and uh, I think somewhere after that he said he’d call me back.  

And I’m not sure what happened on his side after that.” (Aquino, page 5) 

Sgt. Aquino described calling his wife several times and during this time moving back and 

forth from inside to outside of the house.  He said that when he called Capt. Cornidez, he 

was outside of the house.  He also said that his conversation with Capt. Cornidez 

happened contemporaneous to Aquino’s wife arriving at the Garcia residence. (Aquino, 

page 6) 

Sgt. Aquino spoke about his efforts to intervene between Garcia and  hoping to 

separate them, and said that he had seen Sgt. Garcia go back to his bedroom (away from 

 on two occasions.  Aquino was asked whether he though Deputy  was out of 

harm’s way when he left the house and he said that he did not feel that way.  He was 

asked why he left the house under those circumstances, and he stated, “Um, stated before, 

I didn’t wanna get into a physical altercation with him that would, if something had happened 

between the two of them, overshadow whatever had happened already.  So I just didn’t want 

another issue on top of whatever may or may not have happened already by that point between 

the two of them.”  Sgt. Aquino was asked what he believed to be his law enforcement 

obligation if he thought a deputy was facing some kind of harm and he responded, 

“Obligation to act.  But, uh, you know, I would imagine, uh, having people there that are, um, 
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more sober to have those kinds of interactions with the people would be more beneficial.  Uh, 

like I said, especially if that incident had already occurred, um, an investigation would have to 

go through and that’s not something I’m going to do that night.” (Aquino, page 7)   

Sgt. Aquino was asked about his state of mind during the events of 12/18/2022 (separate 

from what he thinks in the present day).  He was asked about his statements referenced 

above indicating that any harmful events had already passed and how if that is what he 

believed at the time, that would explain why he would walk out of the house.  He was 

asked, “if in your mind you think that whatever happened was over, that would better 

explain, in your mind, why you would walk outta the house.”  He answered, “I think the 

statements I made at the time were what I believed was happening. Obviously, with, uh, going 

back and thinking about it, like I said, what things may or may not have happened, um, I was 

just telling the deputies at the time what had occurred, what I think may or may not have 

occurred, so.” (Aquino, page 9) 

Note that Sgt. Aquino, in his statement to detectives on 12/18/2022, detailed seeing 

 and Garcia in the bedroom where initially  was placed on the bed fully clothed, 

then found in bra and panties on the floor  

 and finally  was seen face down on the bed  

 while Garcia was leaving the room.  

This sequence was described in relation to Aquino’s statements at the time that whatever 

was going to happen had happened already. 

During the interview, the changes in perception between the night of the incident and the 

thoughts developed over time after participating in interviews and trial testimony were 

discussed.  It was clear that based on what Sgt. Aquino conveyed, the night of the incident 

he was not sure what had transpired between Garcia and  wanted to separate them 

for both of their benefits, and sought to resolve the situation without involvement of 

police.  He described a battle between not wanting outside involvement and the 

embarrassment it would bring and concern that outside help from law enforcement might 

be appropriate.  When asked about whether he thought finally calling 911 was the correct 

decision, he replied, “Um, once it finally happened, like I said, I was trying to get it to the point 

where I could get them both out without any issues…and when that did not appear to be an 

option is when 911 was called, or Comm was called.”  (Aquino, page 12) 

Sgt. Aquino did not recall the specifics of a conversation he had with Dep.  the day 

following the incident, but said, “Um, I would imagine potentially something along the lines of 

somethin’ happened last night.  But it’s been a long time since that conversation occurred.  I 

couldn’t tell you the specifics of it.” (Aquino, page 13) 

Sgt. Aquino said that sometime after the incident of 12/18/2022, he spoke to Sgt. Aaron 

Cross.  He explained, “they had asked about for the, uh, the civil suit that was pending down 

the line, I guess.  So, I would imagine it’d been a little bit since the incident occurred,” Aquino 

was asked whether he had provided Sgt. Cross information about what happened, he said, 

“Uh, to a degree, yeah.  I couldn’t tell you the exact details of that conversation.  It’s been a 

while.” (Aquino, page 14) 
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Aquino was asked about the department’s practices regarding discussions about sensitive 

cases among people who are not assigned to those cases or directly involved as principals.  

He generally said that people talk about cases within the department and described his 

conversations with Sgt. Cross as talking with a peer.  Specific to the investigation, Sgt. 

Aquino was asked what he had told Sgt. Cross about the alleged assault suffered by Dep. 

 at the hands of Ricardo Garcia.  He said, “I would imagine I told him what I’ve told 

everybody else, I wasn’t sure what was going on inside the home once I left.  That’d be the truth 

‘cause I don’t know what was going on inside the house after I left.” (Aquino, page 16) 

Sgt. Aquino was asked what he would have done if he had knowledge that an active sexual 

assault was happening.  He said, “I woulda carried her out myself.  I think I even said that at 

trial.  I , it’s one of my regrets that I wish I woulda don’t that.  Um, it didn’t happen that night 

unfortunately.  Um, it woulda been easier to have done that, well, not easier ‘cause she was, 

she’s complete dead weight, but I wish I would’ve.” (Aquino, page 17) 

Again, it was apparent that Sgt. Aquino was not sure of what was happening between Sgt. 

Garcia and Dep.  on that occasion, and in fact, he did not take definitive steps to 

protect her as he described he would have done if he had knowledge that an assault was 

happening. 

There was general discussion about the influence of alcohol on the night of the incident 

and when asked to rate his intoxication on a scale of zero to ten, Sgt. Aquino put himself 

at a “5.” (Aquino, page 18)  

Sgt. Aquino denied talking about the incident with any other peers, sergeants, or 

department members besides Sgt. Aaron Cross.   

Sgt. Aquino was asked about the specific allegations in the complaint and did not believe 

that those details came from him or anything that he had conveyed.  As to the on-scene 

deputies who arrived after patrol responded to the incident location, Sgt. Aquino said, “Uh, 

knowing the deputies, I would imagine they did what they, they were trying to do what they 

were trying to do.  I don’t I wouldn’t see either of them as doing stuff that they couldn’t do, I 

guess if that makes sense…given the two deputies that were on scene, I believe that they were, 

they did everything they were able to do with what they were given.” (Aquino, page 21) 

Sgt. Aquino was asked about the actions taken by Capt. Cornidez (whom Aquino had 

called the night of the incident), and Sgt. Aquino said, “I’ll be hon-, I trust Luis a lot.  I called 

him because, um, I believe that he was going to do what he knew was right.  So, I don’t know 

what happened after the phone call I made with him.  I don’t know who he spoke to or anything 

else but I called him because I trust him and I believed he knew, he would help, you know, like I 

said, give me guidance as well and then whatever else needed to get taken care of, he would 

do.” (Aquino, page 21) 

When asked about his interaction with Lt. Bernstein when Lt. Bernstein responded to the 

incident location, he said, “Um, when he arrived on scene, uh, I would imagine I gave him a 

brief overview of what happened…And then, uh, he said something along the lines of, do you 

believe 911 needs to get called at this point?  I’m like, well, yeah.  And that’s when I called 

Comm.”  (Aquino, page 22) 
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Sgt. Aquino was asked if he told Sgt. Cross that while he (Aquino) was outside and law 

enforcement (patrol) had arrived outside the door that there was a sexual assault 

continuing inside the house and he replied, “I can’t imagine those words came out of my 

mouth.  ‘Cause like I said multiple times, I had no idea what was going on inside that house 

‘cause I wasn’t there.”  Sgt. Aquino also denied making statements that an assault was 

occurring while people were outside the house to any attorneys involved in the case. 

(Aquino, page 22) 

Sgt. Aquino was asked about any details of the incident that were shared with Sgt. Cross 

during conversations they had.  Sgt. Aquino conveyed that he only spoke in generalities 

and avoided details.  He did not recall providing information about how much time passed 

from one event to the next during his involvement on 12/18/2022.  (Aquino, page 27)  

Sgt. Aquino talked in general about the gossip or open conversations he’d heard and 

participated in about the case throughout the department. 

He also said, “Uh, so specifics and, like I said, the nitty gritties and timelines isn’t something I’d, 

I’d touched on with people because that would be inappropriate.  So, like I said, the generalities 

of what happened and the common knowledge are the things that were spoken about,” when 

describing conversations he had had about the incident with various department 

members. (Aquino, page 28) 

Sgt. Aquino was asked about who ultimately was responsible for the negative events of 

12/18/2022 and said, “Ricky…I know that, especially the two that showed up (referring to 

responding deputies), I know that they would do everything in their power to do their job 

correctly.”  He goes on to say, “I think the only person that did anything wrong was Ricky that 

night, in my eyes.” (Aquino, page 29) 

Sgt. Aquino was asked about allegations made against Chief Joseph Cameron and any 

perception that Chief Cameron had some responsibility for how things happened that 

night to which he answered, “I never spoke with him.  I haven’t spoke with him about this 

incident.” (Aquino, page 29) 

February 3, 2025 

Sgt. Aquino provided his department-issued cellular phone for forensic download.  The 

text log and call log were reviewed reflecting communications between Sgt. Aquino, Dep. 

 and Sgt. Cross.  No details related to this investigation were discovered.  On 

February 4, 2025, Sgt. Aquino’s issued cellular phone was returned to him. 

  

● INVESTIGATIVE INTERVIEW WITH SUBJECT CAPT. LUIS CORNIDEZ 
   February 12, 2025:   
 
On 02/12/2025, Capt. Luis Cornidez was called in for an interview in this matter.  Capt. 

Cornidez did not bring a representative. He was provided a Notice of Investigation which 

was signed.  Chief Jesus Lopez and Chief Moretz conducted the interview. 
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Capt. Cornidez was asked about his involvement in the events of 12/18/2022.  He said 

that at approximately 0156 hours he was called by Sgt. Chris Aquino (then deputy).  He 

learned there had been a squad party for SROs at Ricardo Garcia’s home and that 

something happened involving Garcia and Dep.   According to Capt. 

Cornidez, Aquino conveyed to him that at some point that night he,  Garcia, and 

Garcia’s girlfriend, Victoria, were the remaining people in the home.  Aquino had called his 

wife for a ride home as everyone had been drinking.  At some point he noticed that  

had gone into a bedroom and was incoherent.  Then Aquino relayed a sequence of finding 

Garcia in the bedroom with  on three separate occasions.  Each time he noticed that 

the state of dress was changing, and that the bedroom door was locked, which he 

overcame with a spork or plastic utensil.  Capt. Cornidez said Aquino conveyed 

conversations around trying to separate Garcia from  and efforts to convince Garcia 

to not continue with what was going on.  At some point Aquino said that Garcia was nude 

from the waist down.  The exchanges between Aquino and Garcia became heated with 

Garcia telling Aquino, “get the fuck out of my house.”  At some point Aquino’s wife arrived 

and Aquino apparently called Capt. Cornidez. 

Capt. Cornidez said that Aquino had been drinking and that, “he sounded like he was drunk.”  

He mentioned that his familiarity with Aquino was through supervising him in the SRO 

program in the past and that on this occasion he sounded noticeably different with slurred 

speech.  Capt. Cornidez asked about the whereabouts of people at the home and was told 

that Garcia was in the bedroom with Victoria and  was in another bedroom and that 

Aquino’s wife had arrived at the home.  In recalling the conversation he had with Aquino, 

Capt. Cornidez said, “with the information that you’re giving me, at this point, I , I don’t, I don’t 

feel that anybody is in like danger right now.  I, I don’t.  He said everybody was separated, but 

my thought process is, well, you know what, let me, let my, my chief know, at that time it was, 

uh, Chief Buddy Janes.  I’m gonna, I’m gonna Janes, and then I’m also gonna call Brett, um, the 

lieutenant that was over SRO.  Because I knew Brett lived up north.  I knew Ricky lived up north.  

I said, uh, my thought process, let me get somebody there who’s sober, you know, sober eyes, 

let’s see what’s going on.  So, I, I told Aquino, I said hey, expect a phone call from Brett and 

Brett’s gonna be going over there.” (Cornidez, page 3) 

Capt. Cornidez clarified that he had only one conversation with Sgt. Aquino that night.  

When asked if Aquino had every mentioned a rape or a sexual assault, Capt. Cornidez said, 

“No. He did not.  He never said rape. He never said, uh, he never said sexual assault…I know 

that if he would have mentioned it was a rape, then it would change things drastically.  Because 

at that point, you know, uh, there is danger.  There was danger.  But, um, the way he was telling 

me, the way he was explaining to me, it, no, I didn’t feel that.” (Cornidez, page 3) 

Capt. Cornidez said that he had a phone call with Chief Buddy Janes wherein he advised 

what he’d been told and his plan to involve Brett Bernstein to assess the situation to learn 

what was going on.  Capt. Cornidez advised he did not consider sending patrol because of 

uncertainty about what had actually happened because of Aquino’s obvious state (under 

the influence of alcohol). 
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Capt. Cornidez went on to clarify that in his conversation with Lt. Bernstein he did not say 

that a rape had occurred.  In fact, Capt. Cornidez acknowledged that based on the phone 

call with Sgt. Aquino, he was not sure about what had happened.  He mentioned that the 

three occasions of Aquino encountering Garcia and  in the bedroom never resulted 

in Aquino taking steps to remove  from the house, adding to his uncertainty. 

Capt. Cornidez explained that he told Brett what had been conveyed to him by Aquino 

and asked Lt. Bernstein to respond to the location to get some clarity. He advised Lt. 

Bernstein that if he learns that there is more information that would solidify the concerns 

over a possible sex crime to have Aquino call 911, based on the fact that Aquino was there, 

was an eyewitness to what transpired.  Capt. Cornidez understood that Lt. Bernstein 

would learn what else there might be to know so that whatever the next step would be, it 

would be made with better information. 

Capt. Cornidez was asked if at any point based on what Sgt. Aquino had told him he felt 

that anyone was in danger.  Capt. Cornidez said, “Oh not at all.  No. No. Not at all sir.  Um, 

when, when I talked to Aquino, I specifically asked him, I was like where is everybody at right 

now, and he said Ricky is with his girlfriend/fiancé.  Um, he said  is in the bedroom and 

I’m here talking you.  So, at that point, I said well nobody, my feeling is nobody’s in danger right 

now.  Nothing’s happening right now.  Everything is, is calm.  That’s why I sent somebody there 

to, to check it out.” (Cornidez, page 5.) 

Capt. Cornidez said that he received information that Aquino was calling 911 from Lt. 

Bernstein “as soon as Brett got there.” (Cornidez, page 7) 

Capt. Cornidez said that he got the initial call from Aquino at 0156 and estimated that he’d 

learned about Aquino calling 911 around 0230 or 0235.  (actual time 0252h) 

Capt. Cornidez said that after the incident and response, his next interaction with Dep. 

 was during a meeting in the sheriff’s office where it was expressed to Dep.  

that department resources were available should she need anything.  He also said the he 

had occasion to speak to Sgt. Aquino about a week after the incident when he went to 

Capt. Cornidez’ office and told him that there were a lot of people asking questions about 

what had happened.  Capt. Cornidez relayed that he told Sgt. Aquino not to talk to people 

about the case because there is an investigation of the incident.   

On February 14, 2025, Capt. Cornidez was brought in for a brief follow-up regarding the 

question of whether Capt. Cornidez had authored any supplemental case reports about 

the incident.  He explained that commanders are not generally required to complete 

supplemental reports when investigative units are involved in conducting the law 

enforcement activities.  He gave the example of critical incident responses which often 

see many commanders responding in order to hear briefings and arrange for resource 

deployment.  Not having conducted any investigative or police activity, Capt. Cornidez did 

not think it necessary to complete any supplements.   
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● INVESTIGATIVE INTERVIEW WITH SUBJECT LT. BRETT BERNSTEIN 
   February 13, 2025: 
 
On 02/13/2025, Lt. Brett Bernstein was called in for an interview in this matter.  Lt. 

Bernstein did not bring a representative. He was provided a Notice of Investigation which 

was signed.  Chief Jesus Lopez and Chief Moretz conducted the interview. 

Lt. Bernstein was asked about his involvement in the incident on 12/18/2022.  He recalled 

receiving a phone call shortly after 0200 from Capt. Cornidez.  He explained at that time 

he was a lieutenant and was in charge of the SRO unit and that Capt. Cornidez was his 

direct supervisor.   

Lt. Bernstein said that he was told that there had been a party at Ricardo Garcia’s home 

and that something had occurred and that there was potentially an allegation of sexual 

assault or sexual impropriety.  Lt. Bernstein conveyed that he was asked to get in contact 

with Sgt. Aquino to get more information and figure out what was going on.  He went on 

to clarify that Capt. Cornidez was not sure what to make of what Aquino had told him and 

that his information described a wide array of possibilities.   

Lt. Bernstein followed up with a phone call to Aquino and was given information about 

the situation.  Lt. Bernstein said that he perceived it to be a sexual assault situation. Lt. 

Bernstein was asked whether he thought at that time that Dep.  was in any danger.  

He said, “Um, I did not.  Um, I knew when I was speaking with him that he had already left the 

house, and that, um, some, uh, amount of time had, had already passed where he had not gone 

back in, and that he was making, uh, phone calls about it.  Um, I had asked him if, uh, if he had 

called the police and he had not called the police.” (Bernstein, page 3) 

Bernstein then got dressed and proceeded to the Garcia home.  Bernstein described the 

sense that he needed to do more as Aquino had said he wanted to stay at the location 

until Dep.  was accounted for.  Lt. Bernstein said that he proceeded to the Garcia 

home.  Lt. Bernstein explained that the information he’d received left him with the 

impression that a sex crime might have occurred and that he communicated with Capt. 

Cornidez and Chief Janes about police response.  The communication included concerns 

that the people involved had been drinking and there was some uncertainty about what 

was seen.  What was clear was that Sgt. Aquino was in the best position to articulate what 

had gone on and also the best person to articulate the need for police response.  Lt. 

Bernstein conveyed that he was instructed by Chief Janes to proceed in that manner so 

that persons present at the incident would be making reports instead of those hearing 

information after the fact.   

Lt. Bernstein said that when he arrived at the incident location he had an exchange with 

Sgt. Aquino that was just a few seconds and that through talking to him, he encouraged 

Aquino to move forward with calling the police.  He said that Aquino then set about 

making that call.  Lt. Bernstein said that while Aquino was on the phone making the report, 

he spoke with Aquino’s wife. 
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Lt. Bernstein was still at the location waiting in his vehicle with Aquino as it was a cold 

night.  The initial deputy arrived, and Aquino briefed her on what he had observed that 

night.  Lt. Bernstein said that Sgt. Kunze arrived shortly thereafter, and they had a brief 

exchange and that Bernstein directed Kunze to Aquino if more information was needed.   

Lt. Bernstein addressed the interaction with Sgt. Kunze and said that he was certainly 

there in an official capacity as his response was related to his role in the chain of command 

of the people involved more directly in the incidents.  However, he was clear that he was 

not to get directly involved in any of the investigative activity that followed the report 

that Aquino made.  

Lt. Bernstein was asked if he was presented with any information that made him believe 

that immediate action was needed to protect anyone.  He said, “No, I, I truly never felt that 

way, um, at all that morning.  I, I’ll be honest with you that since then, you know, having been 

interrogated by the defense attorneys and, and being on the stand, I, I, I sometimes wonder if, 

if I was wrong.  It’s something that’s weighed on me very heavily for, um, uh, this is, you know, 

a years long now.  It’s, it’s been, that’s been very difficult.  But I never thought that, that day.  I, 

I had a conversation with Deputy Aquino over the phone and then, uh, briefing him over there.  

Um, it, it was apparent to me that there was a , um some time, uh, some extended amount of 

time that had passed before I had ever spoken with him.  Be-, uh, between that and the events 

where he was in the house. Um, it just never, no one told me anything that led me to believe 

that she was continually being raped or, or anything like that.” (Bernstein, page 8)  

Lt. Bernstein was asked if he thought that any incident that was concerning had already 

occurred or was still ongoing.  He said, “…my impression was that something had occurred 

and was no longer occurring.  Uh, when I, when I made my first phone call with, uh, Deputy 

Aquino, one of the things I mentioned to him was if you need to go back in there, you need to 

go back in there, and his response to me was no. Uh, uh, time, time has elapsed. I don’t think 

that we have that anymore….He’s the one that knows all the details about how long it’s been 

since he’s been out of the house and what he thinks he saw.  I, I don’t feel like, I felt like when 

he told me that he didn’t have that anymore, that I definitely didn’t have it.” (Bernstein, page 

8- 9)  

Lt. Bernstein estimated that after getting the phone call the morning of 12/18/2022, he 

got on the road between 0230 and 0240 and estimated the call for patrol response 

happened around 0250 (actual time 0252).  Lt. Bernstein explained his distress at hearing 

news reports describing an 80-minute time frame where claims were made that assault 

activity was happening during that time.  He explained that he wasted no time when he 

was alerted to the concerns, was given instruction to respond and that Aquino should be 

the one to report if it was necessary to do so.  Lt. Bernstein expressed getting there quickly 

and that a uniform response was initiated right away.   

Lt. Bernstein also explained that he was later interviewed by then Det. Siress (now 

sergeant) regarding the case.  He said that the issue of report supplements was addressed 

and that he was told by Siress that he was interviewed as a witness in the case and that 

authoring a case report would not be necessary.  
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● INVESTIGATIVE INTERVIEW WITH SUBJECT CHIEF JOSEPH CAMERON 
   February 14, 2025:   
 
On 02/14/2025, Chief Joseph Cameron was called in for an interview in this matter.  Chief 

Cameron did not bring a representative. He was provided a Notice of Investigation which 

was signed.  Chief Jesus Lopez and Chief Moretz conducted the interview. 

Chief Cameron was interviewed about his involvement on the night of 12/18/2022 and 

any actions taken as a result and the contents of the complaint.  Chief Cameron explained 

that he had received a call from Capt. Ed Spinney at 0408 (patrol captain).  Chief Cameron 

was covering for the patrol chief (Dominguez) who was unavailable that night.  Chief 

Cameron said that Capt. Spinney told him that patrol was at the Garcia residence in 

reference to a party at the house that had resulted in some allegations of a possible sexual 

assault and that the matter involved Dep.  Dep. Aquino, and Sgt. Garcia.  Chief 

Cameron learned that Dep.  was secured and that patrol assets were there on scene.  

Chief Cameron explained he was then interested in ensuring criminal investigations 

personnel respond.  Chief Cameron said that he then made contacted Chief Moretz to 

ensure CID response was happening. 

Chief Cameron was asked about any information indicating that Dep.  might be in 

danger.  He explained that when he was called by Capt. Spinney and told of the incident, 

he verified that Dep.  was out of the house and safe with patrol personnel.   

Chief Cameron also addressed having prepared a supplement in which he documented 

receiving a phone call from Ricardo Garcia later in the morning on 12/18/2022.  In that 

phone call, Chief Cameron documented that Garcia asked him what was going on and that 

there were several deputies down the street from his home.  Chief Cameron said that he 

told Garcia he did not know what this was about but he could talk to them if he wanted 

to.  He clarified that he was careful to say that Garcia could speak to deputies but he did 

not order him to do so.  He mentioned that giving an order to Garcia to talk to deputies 

would have compelled him (as Chief Cameron was a superior) and that that would 

jeopardize any statements for use in the criminal case.  Chief Cameron said that his phone 

records showed that call coming in at 0805 in the morning and lasting 7 minutes in length. 

Chief Cameron said he received more calls and text messages from Garcia to which he did 

not respond.  Because of the nature of what was being investigated that morning, 

Cameron reached out to Sgt. Eric Cervantez who Cameron knew to be a friend and union 

co-worker with Garcia.  He asked Cervantez to contact Garcia and ask him to stop trying 

to contact Chief Cameron, that he would not have contact with him due to his position 

and that there was an ongoing investigation at that point.  Chief Cameron said that Sgt. 

Cervantez said he would convey that message and Chief Cameron received no more calls 

or text messages from Garcia moving forward. 

Chief Cameron mentioned other calls with Capt. Cornidez and Chief Janes that he made 

during the morning in an effort to make sure information was shared and seeking clarity 
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but emphasized that his main concern when becoming aware of a possible problem was 

ensuring Dep.  was safe and getting a CID response initiated.   

 

● INVESTIGATIVE INTERVIEW WITH SUBJECT DET. RUSSELL GIBSON 
   February 18, 2025:   
 
On 02/18/2025, Det. Russell Gibson was called in for an interview in this matter.  Det. 

Gibson did not bring a representative. He was provided a Notice of Investigation which 

was signed.  Chief Jesus Lopez and Chief Moretz conducted the interview. 

Det. Gibson was brought in to address concerns raised specific to the Attorney General’s 

communication about possible procedural/rule violations that they considered during 

their review of the case.  Specifically, there was concern about mislabeling and mislocating 

of a piece of investigative evidence (underwear).  Det. Gibson was asked about his 

recollection of this issue.  Det. Gibson was familiar with the issue and explained that he 

was part of a call out team the morning of 12/18/2022 and that evidence had been 

collected from patrol personnel and that detectives had gone to the Foothills substation 

to complete the packaging and disposition of those items of evidence. 

Det. Gibson said that on 12/21/2022 he was alerted to a problem by Det. Hilborn, 

specifically that the underwear collected was missing. Apparently, Det. Anders was able 

to locate the underwear in a bag at the Foothills substation and that they were missed as 

another package was made labeled underwear which actually contained a sweater.  The 

team was able to sort out and correct the mistake as the underwear were collected and 

labeled properly from where they were found on a chair in the evidence area where they 

had been working a few days before. 

Det. Gibson said that the mistake was discussed within his chain of command, and he was 

admonished for making the mistake verbally.  Later it was confirmed that the matter was 

discussed by the sergeant of the sex crimes unit (Charles Garcia), but no formal action was 

taken as all administrative activity would hold until the completion of the criminal case. 

 

● INVESTIGATIVE INTERVIEW WITH SUBJECT CHIEF BUDDY JANES 
   February 18, 2025:   
 
On 02/18/2025, Chief Harold Buddy Janes was called in for an interview in this matter.  

Chief Janes did not bring a representative. He was provided a Notice of Investigation 

which was signed.  Chief Jesus Lopez and Chief Moretz conducted the interview. 

Chief Janes, not named in the initial complaint, was identified for interview due to the 

involvement in conversations the night of the incident as described by Capt. Cornidez and 

Lt. Bernstein. 

Chief Janes spoke about receiving a phone call early in the morning of 12/18/2022 from 

Capt. Cornidez.  He recalled that it was about a squad party where everyone was drunk 
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and there was some tomfoolery that had happened.  His initial concern was to ensure 

people go home safely.  Later after another call he learned that there might have been 

some fooling around and that an allegation emerged that someone may have been 

molested.  He used the term “grab ass” and drunk people behaving stupidly at the party.  

As time went on the communications led him to the possibility that an allegation of 

something happening that was non-consensual and he took the position that if someone 

was alleging that a crime occurred, 911 needed to be called.   

Chief Janes didn’t recall having a conversation with Lt. Bernstein that night but did recall 

speaking with Capt. Cornidez.  He said that things changed during a period from the initial 

call to about 90 minutes later, when people being drunk and getting out of hand may have 

been an event where non-consensual sexual activity had occurred.  Chief Janes conveyed 

again that if something criminal was going on a 911 call needed to be made.   

It was a short time later he received notification that Sgt. Aquino had called 911. Chief 

Janes said, “So our message to him, if you think something’s wrong, call 911, he’d already come 

to that conclusion.  I don’t think, I don’t think he did it because of an order, I think he came to 

that conclusion on his own.  That’s my foggy recollection.” (Janes, page 3)   

Chief Janes said that initially this was an administrative concern where the worry was 

about staff members getting out of hand at a Christmas party, but when the concern rose 

to the possibility of something criminal, he thought 911 was appropriate.  He went on to 

say that “911” was a way to get police response, and he wasn’t sure which agency might 

have jurisdiction at the Garcia home location.   

When asked about the administrative function and receiving phone calls and advisories, 

Chief Janes said, “I think that this case highlights that perfectly.  At first, you know, the first 

notifications to later notifications of, of, uh, hearing how the story changed or how it got more 

serious, wasn’t just a party, that maybe got outta hand. Someone saying that there was sexual 

misconduct occurring and it, no one knew at that point if it was consensual or, or not consensual 

but it started to go towards, uh, non-consensual and that’s when we decided, hey, we need to 

get somebody in law enforcement involved, not us law enforcement, somebody whos’ actually 

working right now.”  In addressing whether others had an obligation to initiate a response 

instead of people who were actually there during the incident, Chief Janes said, “And I 

always equate it to, like what did you see, smell, taste, hear.  When that person’s there, they 

got a vibe that I can’t get over the phone.  And so Aquino was, uh, the person that observed 

something and he would know if his gut told him, no, that’s not right or, and, again, we didn’t 

have facts until I heard ‘em later in the news and all that, but, um, what he saw specifically was 

unique to him to know if he thought it was wrong or not.  That’s why I was like, hey, if you saw 

somethin’ that was wrong, you need to call 911 and report it.” (Janes, pages 3-4) Chief Janes 

expressed that Sgt. Aquino, present at the scene at the time of the incident, was in the 

best position to know whether a police report was indicated. 

Chief Janes was asked about whether he had authored any supplemental reports 

regarding the incident on 12/18/2022 and he explained that he had not.  He conveyed 

that this occasion was similar to others where often administrators receive phone call 

notifications about things that are happening so that there can be shared awareness and 
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that resources can be made available to help with situations.  Absent performing actual 

police functions during an investigation, it would not be normal for an administrator to 

write case reports about matters like this. 

 

● INVESTIGATIVE INTERVIEW WITH SUBJECT SGT. AARON CROSS 
   February 21, 2025:   
  
On 02/21/2025, Sgt. Aaron Cross was called in for an interview in this matter.  Sgt. Cross 

brought a representative, Sgt. Dawn Barkman. He was provided a Notice of Investigation 

which was signed.  Chief Jesus Lopez and Chief Moretz conducted the interview. 

It was explained to Sgt. Cross that he was not named in the complaint the department 

received but in investigating the allegations and discussing the contents of the complaint 

particularly with Dep.  and Sgt. Aquino, it was necessary to speak with Sgt. Cross 

about his involvement in preparing the complaint and any knowledge of the claims made 

in the complaint.  He was provided a copy of the complaint to refer to during the interview 

and asked about his knowledge of the complaint and his involvement in its preparation. 

Sgt. Cross said that he is a union president and  asked for assistance to make a 

complaint prepared by her and her attorneys.  Cross said that he contacted IA Lt. Ryan 

Pretti who directed him in the online complaint submission process.  Cross said that  

supplied him with the complaint, and he helped by adding policy violations that were 

missing and then provided some grammatical edits to the document.   

Cross denied supplying the details of the complaint or the timeline in question. He did say 

that he had some awareness of the call the morning it occurred as he had seen the call on 

the computer and saw that Sgt. Kunze had responded to the scene.  Although he was not 

attached to the call or follow-up investigation, Sgt. Cross contacted Sgt. Kunze about what 

went on.  From that conversation he had the idea that Lt. Bernstein, Capt. Cornidez and 

Chief Cameron had awareness of what occurred that night.  Later he clarified, “Cameron 

was aware because Cameron was covering. That’s what he believed, uh, was covering for Buddy 

who was out of town.  You know, that, I think that later turned out to be, oh, in fact that did 

turn out to be incorrect but at the time that’s where that belief came from.  And so, um, in my 

opinion I think that, uh, a lot of that information came from her attorneys speaking with 

probably Sergeant Kunze and others, so.” (Cross, page 3)  

Cross then explained that when asked to help with the submission of the complaint, he 

contacted Sgt. Aquino to try to determine whether the complaint would have some 

validity.  He questioned Sgt. Aquino about what happened outside the house (Ricardo 

Garcia’s residence) related to when Aquino made a call and to whom.  He said, “Because if 

he made it, you know, well after the incident then, then it’s hard to blame people for not acting 

on something that they didn’t know.  And so he said that he, uh, made the call to Captain 

Cornidez as he was being, I think his words were something to the effect of being thrown out 

of the house.  So, immediately.  So, um, Captain Cornidez got the call immediately as he’s being 

locked out of the house was my understanding.  And so at that point I went, okay.  So there’s 
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probably some merit here that this needs to be looked into.  Um, it’s reasonable to think, um, 

that action should have been taken at that time.  You know?” (Cross, page 3) 

Sgt. Cross said that he had this conversation with Sgt. Aquino shortly prior to the 

complaint around July 30, 2023.   

Sgt. Cross said that he had spoken to Dep.  first about the incident about a week 

after it had occurred, and he said that he reached out to her to check on her and to see 

how she is doing.  He claimed that during that conversation Dep.  told him she was 

interested in coming over to his union.  He said he explained to her how she could do so 

and that she did join that organization in about one week’s time.   

Cross went on to explain that he and others were part of AZCOPS and that he served as 

a liaison to that parent group.  Sgt. Cross said there was not a formal organization for 

sheriff’s personnel until they had 50+ members at which point they went through steps 

to name their group and name Cross as president. 

Cross also explained that after she had joined his organization, she asked for assistance 

finding an attorney.  Cross said that  had been recommended an attorney (Michael 

Storie) but because of information attributed to Kevin Kubitskey that Storie and Chief 

Cameron are friends, Cross advised Dep.  on choosing a different attorney. 

Cross then mentioned that he had had a conversation with former Chief Deputy Kastigar.  

Cross said, “he told me that the Monday following that Cameron walked in the office and was 

bragging that the investigation was going nowhere, and he talked to Ricky and it’s all going on, 

it’s all going away, which is directly contradictory to his official police report. And so I definitely 

wanted to make sure that that’s on record and gets looked at as well.”  (Cross, page 6)  Cross 

said that Kastigar provided this claim sometime in 2024 before the criminal trial began. 

During the interview Sgt. Cross expressed concerns about being considered a focus officer 

in this investigation rather than a witness officer.  It was explained that when portions of 

the complaint were attributed to him, it was necessary to speak to him in order to attempt 

to authenticate the complaint and attribute information to a source. It was also explained 

that there are expectations of department members regarding truthfulness and accuracy 

in reporting and that rules and regulations would be applied and that every department 

member was accountable/held to the expectations expressed in rules and regulations.  

When commenting about the contents of the complaint, Sgt. Cross said, “And, you have to 

understand at this point I don’t think  or her attorneys had the benefit of the depositions 

and the text messages that Bernstein supplied.  You know, those came, those came much later.  

Um, my, to your point to making sure it’s you know, emphasizing veracity, that was the whole 

reason why I wanted to speak with Aquino, not to ask him about what he witnessed inside but 

to make sure that his complaint was gonna go forward.  That it was a legitimate complaint that, 

that there was some veracity to it.  That, that policy was not followed or it looks like policy was 

not followed by her own chain of command. Um, in, in, in such an egregious manner.” (Cross, 

page 12) 

This aspect of the interview indicated that the content of the complaint did not reflect the 

full breadth of information regarding the incident or actions taken by command staff. 
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Sgt. Cross went on to say that his union made a public statement calling for these concerns 

to be investigated after the decision was made to place the administrative investigation 

on hold.  He confirmed that he authored a public statement/media release that was sent 

around to board members of his organization. (Cross, page 13) 

Sgt. Cross was asked about the accuracy of statements he made in the public message, in 

the context of department members being held to the expectations expressed in 

regulations all the time, particularly about commenting on department 

business/information concerning the department.  Sgt. Cross said that he proceeded with 

the public statement because he had a “reasonable idea that there may have been serious 

policy violations”  and “once I was finished with my conversation with Aquino and, and pretty 

confident, or at least had a reasonable belief that there were some policy violations, um, you 

know, I did everything in my power, you know, I knew this was going forward, I helped and 

participated by adding the policy violations, cleaned up some of the language, I think, you know, 

here or there grammatic errors…and then facilitated with Lieutenant Pretti, um, to make sure 

it got, um, submitted in an appropriate way.” (Cross, page 12) 

Sgt. Cross was asked about his choice to engage with people, in this case Sgt. Aquino and 

Dep.  who were directly involved as principals (witnesses) in a criminal investigation.  

Cross said that his involvement with Dep.  was oriented toward checking on her for 

humanitarian reasons.  Sgt. Cross was asked about the department’s rules and practices 

related to members becoming involved in investigations that they’re not assigned to.  He 

responded that he didn’t think that he violated any policy. (Cross, page 16)  He went on 

to say, “From, from my understanding is, is, you need to be careful about speaking with people 

that are involved in these type of things and, uh, in your role as a, as a department employee.  

Again, my role was as their union president advocating and making sure that that people were 

held accountable.  That’s what my role in this was.”  It should be noted that Dep.  joined 

Sgt. Cross’ organization in late January 2023 and Sgt. Aquino is an FOP member. (Cross, 

page 17) 

Sgt. Cross was asked about a deputy contacting witnesses or principals in an investigation 

that they are not assigned to.  He said, “If they’re not union presidents and they’re not trying 

to get some accountability for the chain of command that failed, then I’d say that probably that 

they should stay out of it…” (Cross, page 17) 

Sgt. Cross was asked about the procedures necessary when there is knowledge of a 

violation of rules or potential criminal violations.  He said, “Uh, I imagine you have to report 

those up your chain of command.” (Cross, page 17) 

He was also asked about his understanding of the department’s stance on truthfulness 

and accuracy in reporting and documenting and he said, “You need to be truthful and 

accurate to the best of your knowledge.” (Cross, page 18) 

Sgt. Cross was asked about statements he made regarding not having the benefit of 

information that became known later in the investigation (information from depositions 

and text message disclosures).  Cross was asked if he believed it possible that through the 

discovery of facts available to investigators that the concerns expressed in the IA 
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complaint could be neutralized.  He said, “Yeah. Things change, yeah, uh, when you get more 

information, of course.” (Cross, page 18) 

Sgt. Cross was asked why, instead of following procedure to report concerns about policy 

failures up his chain of command, he instead decided to create a media release.  He said, 

“Well, Nanos made it pretty clear that he was not gonna change his mind, in my opinion, that 

it was just on hold until after the, the criminal case, and, uh, we obviously disagreed and the 

way to leverage over a political appointee would be in the court of public opinion.  Um, and, 

and so that’s why we did…We advocated for her publicly to try and get, exert public pressure 

to get him to change his mind and do, in our opinion, the, the right thing.” (Cross, page 18) 

The concept of waiting for a criminal case to be completed before engaging in an 

administrative investigation was discussed in general.  Cross said that he’d seen it happen 

both ways and in this case he disagreed with delaying the administrative investigation 

because in his mind the behavior of commanders outside the house (Ricardo Garcia home) 

was a separate concern.  He went on to say, “…if you arrive at a scene and a witness is outside 

and he tells you that someone’s being raped inside, or stabbed inside, we act, take action as 

though that’s going on right now.  We can’t just say, oh, it’s probably done.  I’m sure the raping’s 

done.  So we’ll just sit tight.  We have to act as though we can take steps to try and stop that.” 

(Cross, page 20) 

Cross was asked about the information he had available in contrast to that available to 

investigators. (Cross, page 21): 

Q)  Is, is it fair to say that the contents of the exchange between Aquino and, uh, 

Captain Cornidez and Aquino and Lieutenant Bernstein aren’t available to you… 

A)  Of course. 

Q) …except what Aquino conveyed to  you aft-, long after the fact, or after the fact at 

least? 

A)  Absolutely, Yeah. 

Sgt. Cross was asked in general about his characterization of the “failure of the chain of 

command” and that that perception was based on conclusions he came to from talking 

with a few of the people involved and not all of them.  He said, “A few of the key players, 

uh, mostly Aquino.”  In addition, Cross said that Aquino never told him why he never took 

steps to ensure that she (  was out of the house, and Cross was asked whether he 

thought Aquino bore some responsibility.  Cross said, “I, I think Aquino.  No.  Because I think 

Aquino was placed in a n impossible situation.  You know, he, he’d been drinking some and he’s 

presented with this absurd situation of his sergeant, uh, seemingly sexually assaulting his squad 

mate and you know..”  Cross was asked whether those circumstances would have been a 

call to action for a lot of deputies and he said, “Yeah.  I think he did what he thought was 

right and, and called his chain.  You know, he’s looking for help.  Um, he’s looking for some 

direction.” (Cross pages 21-22) 

Generally, Cross said that he was relying on information he got from Sgt. Aquino and 

assumed that Aquino had told Capt. Cornidez and Lt. Bernstein.  He also said that he was 
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relying on information provided by Sgt. Kunze regarding what Lt. Bernstein did at the 

scene.   

Note that there was nothing to indicate Sgt. Kunze had exposure to any of the phone calls 

or conversations between Capt. Cornidez, Sgt. Aquino, Lt. Bernstein, or Chief Janes.   

Sgt. Cross was asked about his role as a sergeant in the organization regarding the 

obligation to maintain its smooth operation.  He acknowledged receiving a letter of 

counseling for failing to convey information to his chain of command about a complaint 

he had received.  He acknowledged being made aware of policies regarding the function 

of a sergeant when receiving complaints.  Sgt. Cross was asked whether he feels as a 

sergeant he has a responsibility to contribute to the department running smoothly.  He 

said, “When I am working as a sergeant with my sergeant hat on, yes.  I am not a commander 

that’s on all times and all day.  It’s, uh, uh, when I’m a sergeant, I’m a sergeant.  When I’m a 

union president, I’m a union president.  And, and I try to keep those separate.  As best I can.  

That’s why I do union activity off duty as best, you know, uh, I try to separate them when I’m 

speaking to deputies, you know, if they’re calling me, like, are you calling me on a, as a union 

president or you calling me as a sergeant for advice.” (Cross page 23) 

Sgt. Cross was asked whether he perceived a responsibility to represent department 

business accurately in written, oral, and verbal statements.  He said, “I try to do everything 

I can accurately.” (Cross, page 23) 

Sgt. Cross was asked about putting out information publicly when only a portion of the 

facts are available, and that pushing that line is questionable as a sergeant.  He said, “I, I 

try to make every effort to not do that….But I’m not, I’m imperfect.”  He was asked about a 

responsibility to be as close to perfect as possible and he said, “Sure.  And I make that, and 

that’s why I make that effort.  I try.”  This discussion happened in the context of statements 

representing department business and Cross’ concerns over the commanders’ actions 

named in this complaint, but that with access to only a portion of information, it was 

possible to misrepresent department actions.  Sgt. Cross acknowledged that a full 

exposure to the facts could neutralize the concerns in the complaint.  He said, “Like, 

Cameron not being the chief at the time.  That’s an example.” (Cross, page 24) 

Sgt. Cross was asked about what information he had access to about the Garcia/  

criminal case.  He said that he’d been provided reports and text messages that Lt. 

Bernstein had provided to  attorneys in pre-trial activities.   

Sgt. Cross was asked about his knowledge of department rules regarding the release of 

departmental business information.  He said, “No.  I’m, I’m unfamiliar with the exact verbiage 

or anything.” (Cross, page 26) 

Sgt. Cross was asked about the risks of releasing inaccurate information about a 

department member, specifically the risk to the department.  He said, “I, I don’t know.  

Maybe looking at the, uh, uh, our standing in the court of public opinion would be lowered.  I 

don’t know.” (Cross, page 27) 
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Sgt. Cross spoke several times about hearing things and talking with others within the 
department about the case and generally characterized the participation in these 
conversations as normal (gossip). 
 
 
SUMMARY POINTS: 
 
Concerns expressed in the  complaint:  Lt. Brett Bernstein, Capt. Luis Cornidez, and 

Chief Joseph Cameron failed to take action to stop Ricardo Garcia as he was sexually 

assaulting me. 

• Although he expressed uncertainty about what could have occurred once he left the 

house, Sgt. Aquino’s statements to investigators at the time of the incident described any 

incidents being over.  In his description of the three encounters in the bedroom where he 

made observations of Garcia and  the third encounter includes Garcia being dressed 

(where he had been unclothed from the waist down before), and going to the bedroom 

with Victoria. 

• Aquino gave no information and did not believe that there was exigency 

necessitating immediate action at the time 

• Capt. Cornidez’ understanding of what was described by Aquino left him with the 

impression that whatever might have happened was already over and there was no 

information indicating the need for emergency action. 

• Lt. Bernstein’s understanding of the events described by Aquino left him with 

concern that some sexual crime might have occurred, but nothing he was 

presented with left him to believe there was a present danger or concern 

necessitating or justifying emergency action. 

• Responding patrol personnel presented with the information available from Sgt. 

Aquino did not take steps to make emergency entry into the Garcia home. 

• The facts available at the time of the initial investigation by detectives were 

presented in a search warrant application which was denied by the judge as there 

was insufficient information to establish probable cause. 

• Facts presented some two days later by Dep.  and the continuation of the 

investigation with statements and medical exams provided the necessary 

information to allow a search warrant to be granted. 

These facts are applicable in addressing the concerns expressed as possible violations of 

rules indicated in the Attorney General communication to the PC Board of Supervisors: 

Members required to take action to aid a fellow officer:  Neither Sgt. Aquino, who was an 

eyewitness to the interactions and behaviors inside the Garcia home, nor any of the 

commanders who received information from Sgt. Aquino had the impression that 

immediate aid was necessary or that there was a remaining or ongoing danger inside the 

Garcia home. 

A member shall act in an official capacity, whether on or off duty, if an incident observed 

which requires policy (sic) action and time is of the essence…: The concerns expressed 

about Lt. Bernstein’s response to the scene are disputed as a matter of understanding—
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Sgt. Kunze’s concern about Lt. Bernstein’s words to him at the time were explained by Lt. 

Bernstein’s intention to not engage in the investigation of any possible criminal activity 

himself, but to provide support to one of his direct reports in making a report he felt 

needed to be made.  Lt. Bernstein believed his involvement was absolutely official as his 

capacity as lieutenant overseeing the many individuals who were in attendance at the 

Garcia home the night in question. 

Supplemental reports should be submitted when commissioned members participate in 

law enforcement activities requiring a case report to document their involvement in the 

incident:  In this case, Lt. Bernstein was interviewed as a witness and his statements were 

integrated into the case report by the investigating personnel.  Capt. Cornidez received 

information and facilitated resources for the situation—this is typical of commanders 

receiving “advisories” and working to avail resources and provide up-channel 

communication.  This is not substantive police work requiring documentation in a case 

report.  Chief Janes received information and facilitated resources and also communicated 

up channel as the situation details became known.  This is also typical of “advisory” activity 

and does not require a case report.  Chief Cameron authored a report and provided phone 

records when it was realized Ricardo Garcia was a suspect in a serious case and that Garcia 

had contacted Chief Cameron and made continued attempts to contact him. 

All property evidence shall be packaged and secured in an approved property and 

evidence locker or delivered to the P& E unit prior to the end of the shift:  The issue of 

the underwear being mislocated and the mislabeling of a different item of evidence was 

discussed with Det. Gibson who was part of the detective team handling those 

responsibilities.  He was admonished at the time the mistake was discovered, and steps 

were taken to correct the error. 

Contacting witnesses of criminal cases to which a member is not assigned:  In this case, 

Sgt. Cross explained that his initial contact with Dep.  was to check-in with her and 

to show humanitarian support after she’d been through a traumatic situation.  His contact 

with Sgt. Aquino happened in his effort to help Dep.  with preparing a complaint.  

Sgt. Cross was also provided some reports and text message information by attorneys 

representing Dep.   Some of this information clarified and corrected the concern 

that Chief Cameron was involved in chain notifications of the initial concerns at the Garcia 

home. (This addresses a portion of the complaint in IA 24-009) 

Prohibition against willful misrepresentation of any matter in any official statement or 

report:  The public statement written by Sgt. Cross reads: 

“The Victim’s Plea for Internal Investigation Delayed by Sheriff Nanos” 

The Pima County Deputy’s Organization recently learned that one of our members, who 

was the victim of an alleged sexual assault by her sergeant, had her request for a formal 

internal investigation placed “ON HOLD” by Sheriff nanos. 

This deputy filed a formal complaint through Internal Affairs against her chain of 

command, who were aware that she was being actively sexually assaulted by her sergeant, 
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Ricky Garcia, and refused to intervene for over 80 minutes.  This occurred in December 

of 2022, and he was arrested the following week.   

She filed her complaint to Internal Affairs after Sheriff Nanos failed to launch his own 

investigation in the months that followed to determine why her Lieutenant, Captain, and 

Chief allowed her to continue to be assaulted. 

The suspect was a well-known friend of this Chief.  Why was the Chief in question 

transferred to oversee Internal Affairs after this incident?  Was there an attempt to cover 

up their involvement or complicity in the aftermath? 

No information in the criminal case reports, transcripts, or in the subsequent internal 

administrative investigation revealed evidence of anyone being “aware that she (  

was being actively sexually assaulted by her sergeant.” Nor was there any information 

brought to light that supports the notion that anyone “allowed her to continue to be 

assaulted.” 

Department requirement to report in writing to the supervisor of an offending member 

and to one’s own direct supervisor, any delinquent or immoral conduct, laxity in the 

performance of duty or laxity in the observance of department rules and regulations or 

procedures:  The concerns expressed in the complaint and the public documents authored 

by Sgt. Cross reflect behaviors that would trigger proper notification according to 

department rules.  No evidence was revealed indicating that there was an effort to comply 

with this policy and Sgt. Cross explained that using the “court of public opinion” to apply 

political pressure to Sheriff Nanos was chosen instead of choosing to comply with the 

requirements of regulations. 

Department requirement directing supervisors to see to the intelligent and efficient 

functions of the department:   There were topics revealed in the investigation about Sgt. 

Cross’ perception of his responsibilities as a department sergeant and those of his role as 

a union president.  He described his efforts to separate those two functions as often as 

possible, however, in this case there were aspects of department responsibilities that were 

subordinated to Cross’ belief that union advocacy, holding commanders accountable for 

possible failings, and placing political pressure on the sheriff were more important.    

Relevant legal concepts for consideration (provided by PCSD legal advisor, Sean Holguin 

of the Pima County Attorney’s Office): 
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Pima County Sheriff’s Department Policies: 

2. VI. A (AUTHORITY AND RESPONSIBILITY OF THE SUPERVISOR):  Supervisors shall 

constantly direct their efforts toward the intelligent and efficient performance of the 

functions of the department and shall require subordinates to do the same.   

2. VI. D. (AUTHORITY AND RESPONSIBILITY OF THE SUPERVISOR):  Supervisors shall 

report any delinquent or immoral conduct, laxity in the performance of duty or laxity in 

the observance of Department Rules and Regulations, or procedures on the part of any of 

their subordinates in writing to their supervisors.  Such reports shall be submitted with (7) 

days of learning of the transgression.  

A supervisor who observes or is informed of a neglect of duty or misconduct by a member 

not assigned to the supervisor’s unit shall immediately bring the incident to the attention 

of the member’s supervisor as well as his/her own superior. 

4.I.A. Pima County Sheriff’s Department members shall conduct their private and 

professional lives in a manner that will reflect favorably on the department as well as 

themselves.  Conduct unbecoming a member of this department shall include that which 

tends to bring the department into disrepute or reflects adversely upon the individual as 

a member of the department, or that which tends to impair the operation or efficiency of 

the department or member. 

4.I.A.5.b. No department member shall in an official capacity willfully misrepresent any 

matter, make or sign any false official statement or report, commit perjury, or give false 

testimony.. 

4.I.A.6 Department members shall not reveal official business except for the following 

purposes: (a. Release of public records, b. Release of information to members of the c.j. 

system for official use, c. Release of information in accordance with privacy and security 

procedures, d. Release of court-ordered information, e. Release to the news media of non-

confidential information concerning daily department activities) 
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4.I.A.7 Department members shall access department and criminal justice information, 

including both manual and automated fields for official purposes only.   

5.I.A.5.a Protect life and property 

5.I.A.5.c Prevent crime  

5.I.A.7 All members are required to take appropriate police action toward aiding a fellow 

peace officer or department member exposed to danger or in a situation where danger 

might be pending 

 

Pima County Law Enforcement Merit System Rules: 

XII-1B2 Incompetency 

XII-1B4 Neglect of Duty 

 

Pima County Personnel Policies: 

8-119 M.  Establish and maintain effective working relationships with others and do not 

take part in harmful and/or malicious gossip. 

N.  Report to the immediate supervisor all known mistakes, policy violations, or infractions 

of the Rules of Conduct 

 

:GM 
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Pima County Sheriff’s Department  
Investigative Report Transcripts of:  

 
∙Sgt. Aaron Cross  
 
∙Bureau Chief Joseph Carmeron  
 
∙Captain Luis Cornidez  
 
∙Lt. Brett Bernstein  
 
∙Det. Russell Gibson  
 
∙Bureau Chief Buddy Janes  

 




























































































































































